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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 
 pondělí       3. února 2025  v 6:00        6. týden 

                      pondělí     17. února 2025  v 6:00        8. týden 
 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA  
 

    ÚT           6:00 -17:00 hod 
    SO           7:00 -11:00 hod 

 

           ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU  
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 
                         středa           5. února 2025               6. týden 
                         středa         19. února 2025               8.  týden 

   
 

 
                  Provozní doba KNIHOVNY         
                   Úterý od 15:00 do 18:00 hod. 
            

 
 
 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    
 úterý     7.30 – 14.30   
 středa     7.30 – 14.00    
  čtvrtek      7.30 – 14.00   
  pátek                7.30 – 12.00 

 
 

 
PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , 

tel. 954279331 
 
 

Pondělí              11:00-12:00      13:00-18:00  
Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 
Středa                11:00-12:00      13:00-18:00  
Čtvrtek                8:00-12:00      13:00-15:00  
Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 
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www.svetlahora.cz, 
e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  
IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 
Číslo účtu: 25 99 77 646/0300, ČSOB a.s. 

NA POKLADNĚ OBCE LZE PLATIT I KARTOU ! 

Na www.svetlahora.cz lze přehrát všechna hlášení rozhlasu! 
 

Pracovní doba OÚ  
 

Pondělí                 8:00-12:00      12:30-17:00   
Úterý                     8:00-12:00      12:30-15:00  
Středa                   8:00-12:00     12:30-17:00   
Čtvrtek                  8:00-12:00      12:30-15:00  
Pátek                     8:00-12:00 
Sobota                   8:00-10:00 - omezený provoz (vždy jen jedna pracovnice) 

Polední pauza od 12:00 do 12:30!  
 

 
DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

 
Policie ČR       158  
Záchranná služba      155  
Hasiči        150 
Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  
Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 
k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní služ-
bě, ale i případné odborné zdravotnické rady. 

ČEZ poruchová služba: tel. 800 850 860 

A. Šimčík 
P. Hájek 
R. Soroková 
 
J. Vodrážková  
 
Z. Panochová 
I. Šinalová 
 
J. Kalaš 
J. Grund 

Starosta obce 
Místostarosta 
Podatelna, evidence obyvatel, 
pohledávky, soc.služby 
Pokladna, matrika, ověřování, 
bytové a nebytové hosp. 
Účetní obce, účetní MŠ 
Pozemky, výstavba, pohřebnic-
tví, životní prostředí, Czech-point 
Veřejné prostranství, sběrný dvůr 

554 773 151, 731 187 205 
606 767 256 
554 773 150, 733 732 429 
 
554 773  157, 702 006 803 

 
554 773 153 
554 773 155, 601 350 427 
 
602 658 124 
 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo
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INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ OBCE,  
dle §97 zákona č. 128/2000 Sv., o obcích:  

„Obec informuje občany o činnosti orgánů obce na zasedání zastupitel-
stva obce a dále jiným způsobem v místě obvyklým.“ 

Usnesení/Hlasování/komentář 
 

Činnost rady obce – Schůze č. 49 – 16.12.2024 
Přítomní členové rady Hájek, Kalaš, Šimčík, Zámečník 

Omluven člen rady Popovič 
Rada obce Světlá Hora odkládá projednání žádosti o dotaci pro žadatele 
Linka bezpečí, z. s. na podporu celoroční činnosti z rozpočtu Obce Světlá 
Hora ve výši 7.500 Kč do rady v roce 2025. 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora odkládá projednání žádosti o dotaci pro*** za-
stoupený zákonným zástupcem Miroslavem Pořízkou na podporu celoroč-
ní činnosti z rozpočtu Obce Světlá Hora ve výši 20.000 Kč do rady v roce 
2025. 
Hlasování PRO: 4) 
Žádosti o dotace se projednávají a schvaluji od ledna 2025. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o zajišťování odborných služeb 
v oboru požární ochrany s Ing. Václavem Svobodou, Dělnická 6, 792 01 
Bruntál a Obec Světlá Hora, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora. 
Hlasování PRO: 4) 

Byla schválená smlouva na tyto služby pro obce. 
Rada obce Světlá Hora vydává Tržní řád. 
Hlasování PRO: 4)  
Tento řád nahrazuje zákaz podomního projede na území katastru obce Svět-
lá Hora, s odkazem na novely schválených zákonů. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IP-12-8034046, mezi 
Obcí Světlá Hora, IČO: 00296392, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora (dále 
jen "budoucí povinná") a ČEZ Distribuce, a.s., IČO: 24729035, Teplická 
874/8, 405 02 Děčín – Podmokly, v zastoupení: ENERGOROZVODY 
s.r.o., IČO: 25368745, Korunní 2569/108g, 101 00 Praha 10 - Vinohrady 
(dále jen "budoucí oprávněná"), na pozemek parc. č. 1816/1 ostatní plo-
cha, ostatní komunikace v k. ú. Světlá ve Slezsku. 
Hlasování PRO: 4) 

Touto smlouvou umožňujeme připojení elektřinou právní subjekt v obci (Po 
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 nebo FO) přes pozemek ve vlastnictví obce. 
Rada obce Světlá Hora souhlasí s provedenou objednávkou 2024_12_08 na 
geometrické zaměření vodního koryta v Dětřichovicích, dle schváleného 
usnesení č. Z15/2024/6e ze dne 25.11.2024 zastupitelstva obce. 
Hlasování PRO: 4) 

Popsané ve schvalujícím usnesení ZO (25.11.2024) v minulém obecním zpra-
vodaji. Proto musí dojít k zaměření vodního koryta, aby mohlo dojít 
k darování správci toku, jenž jsou Lesy ČR a.s. 
Rada obce Světlá Hora bere na vědomí zpracovanou pasportizaci vodních 
toků a schvaluje s vložením do systému na obci GObec. 
Hlasování PRO: 4) 

Na obci byla odbornou společností zpracovaná pasportizace a nyní bude vlo-
žena do obecní databáze – programu GObec. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje znění kupní smlouvy pod číslem 041899 
na pořízení nového vozidla pro JPO II. - dodávku 1 ks cisternové automo-
bilové stříkačky CAS 20 - TATRA T815 4x4, včetně požárního příslušen-
ství a komunikačních prostředků s dodávkou od prodávajícího THT Polič-
ka, s.r.o., Starohradská 316, 572 01 Polička, IČO: 465 08 147, 
DIČ:46508147 včetně jeho specifikace, v návaznosti na provedené VŘ 
s odkazem na rámcovou dohodu č.j: MV-50192-61/PO-PSM-2024, za kup-
ní cenu 10.648.573,54 Kč s DPH, kterou starosta podepsal dne 02.12.2024 
přes systém NEN, a která byla zveřejněné dne 02.12.2024 v informačním 
rejstříku registru smluv ve smyslu §5 odst. 4 zákona č. 340/2015 Sb., o re-
gistru smluv. 
Hlasování PRO: 4) 
Byla podepsána kupní smlouva na nové vozidlo pro JPO II., které by mělo být 
našim hasičům dodáno cca v 06/2025. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o obchodní spolupráci se spo-
lečností Coleman S.I. a. s. IČO 25340048. 
Hlasování PRO: 4) 

Tato společnost nám dodává stavební materiál na střechy. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje přípravu na spolupráci s ČEZ obnovitelné 
zdroje. 
Hlasování PRO:4) 

Připravujeme projekt na spolupráci se společnostmi skupiny ČEZ přes obno-
vitelné zdroje. 
Rada obce Světlá Hora odkládá uzavření Smluv o uzavření budoucí 
smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě č. VB/



Strana 6 

ÚNOR 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SH-2E/01/OBECSH/2024 se společností MX-NET Telekomunikace s.r.o. 
se sídlem Oborná 95, 792 01 OBORNÁ IČ: 27800334, DIČ: CZ27800334 
zapsaná v obchodním rejstříku vedeném Krajským soudem v Ostravě, sp. 
zn. C 41875 zastoupená Lukášem Kristkem, jednatelem společnosti, do 
doby vyčíslení ceny výše úplaty za břemeno. 
Hlasování PRO: 4) 

Odložení na základě legitimního požadavku obce, protože jsme chtěli před 
podpisem smlouvy znát i výši takového finančního vyrovnání. Tento požada-
vek byl zaslán druhé smluvní straně a také toto prověřujeme s právníkem 
obce, abychom plán soukromému investorovi příliš dlouho neblokovali. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o poskytnutí IT služeb uzavře-
nou se společností Meedy.cz s.r.o. IČ: 03813223, U Stadionu 1840/7, 792 
01 Bruntál. 
Hlasování PRO: 4) 

Touto smlouvou byl přesně stanoven rozsah služeb. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o dílo č. 2471566A se společ-
ností SULKO s.r.o., Československé armády 981/41, 789 01 Zábřeh, IČ: 
47976969, DIČ: CZ47976969 na dodávku vchodových dveří do Světlá 422 
- zadní vchod k bytům. 
Hlasování PRO: 4) 

Vchodové dveře nefunkční, dochází ke ztrátě tepla, nutno tento havarijní stav 
odstranit. Na tuto investici plánujeme čerpat dotaci z dotačního titulu 
z Moravskoslezského kraje (MKS). 
Rada obce Světlá Hora Smlouvu o dílo č.2471563C se společností SUL-
KO s.r.o., Československé armády 981/41, 789 01 Zábřeh, IČ: 47976969, 
DIČ: CZ47976969 na dodávku protipožárních vchodových dveří do Světlá 
433. 
Hlasování PRO: 4) 

Řešíme dlouhodobý nedostatek na spodní DPS. Od novostavby tam máme 
zabudované dveře, které nesplňující protipožární předpisy, což obci bylo 
známo dlouhé roky před našim nástupem do vedení obce, na základě zápisů 
z kontrol. Proto jsme přikročili k nápravě (za pět minut dvanáct), aby nebyla 
DPS zavřená pro nesplnění PO. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje cenovou nabídku č. NAB-24-07270 se 
společností ista Česká republika s.r.o., Jeremiášova 947/16, 155 00 Praha, 
IČ: 61056758, DIČ: CZ61056758, které tyto služby zajišťuje pro obce na 
všech bytech, na dodávku měřičů tepla na dálkový odpočet s certifikací na 
dobu 5 let. 
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 Hlasování PRO: 4) 

Obec má uzavřenou smlouvu se společností ISTA na dodávky měřičů tepla do 
bytových jednotek. V souladu se schválenou směrnici na Výběrové řízení (VŘ) 
v ZO jsme oslovili opět tuto společnost, aby pro obec zajistila i tuto službu 
týkající se měřičů pro dodávky tepla z centrální kotelny do vytápěných byto-
vých společenství a bytového družstva (7 vchodů). 
Rada obce Světlá Hora schvaluje na základě odborného posouzení a vypra-
covaného znaleckého posudku zdravotní ořezy dřevin v majetku obce dle 
doporučení, v místní části Dětřichovice, za zatáčkou směr jezírko. 
Hlasování PRO: 4) 
Ořez ve výškách byl zadán společnosti, která se specializuje na tuto činnost a 
v minulosti již tento ořez ke spokojenosti obci několikrát prováděla. 
Rada obce Světlá Hora doporučuje zastupitelstvu obce neschválit odkup 
pozemku parc. č. 259/3 ostatní plocha, neplodná půda o výměře 208 m2 v 
k. ú. Suchá Rudná. 
Hlasování PRO: 4) 
Nejedná se o pozemek, který je pro obec zásadní. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje dodatek č. 2 uzavřený mezi Obcí Světlá 
Hora, IČO: 00296392, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora a paní ***, k nájem-
ní smlouvě na část pozemku parc. č. 143/1 zahrada o výměře 805 m2 v k. ú. 
Světlá ve Slezsku. 
Hlasování PRO: 4) 

Nájemce si na pronajaté zahrádce vybudoval dočasnou stavbu. V souladu 
s uzavřenou smlouvou tuto skutečnost správně nahlásil na obci. Proto tento 
dodatek. 
Rada obce Světlá Hora doporučuje zastupitelstvu obce schválit záměr na 
prodej parc. č. 222/1 trvalý travní porost v k. ú. Podlesí pod Pradědem, dle 
žádosti. 
Hlasování PRO: 4) 

Předáno do zastupitelstva obce (ZO) k projednání, na základě zákonem vyhra-
zené pravomoci s doporučením RO. Poznámka: V usneseních rady vidíte, že 
někdy rozhoduje rada. Někdy předává k rozhodnutí do ZO s doporučením. A možná 
se ptáte, proč jednou rada rozhoduje tak a podruhé zase jinak. V těchto případech 
tak musíme konat, dle zákona o obcích. Ten stanovuje, o čem musí rozhodovat ZO. 
Až pak v těch ostatních záležitostech může rozhodovat právě rada. Ale také radě 
nařizuje, že musí připravovat návrhy usnesení do ZO, a proto doporučení. Zastupi-
telé pak mohou každé doporučení schválit nebo neschválit, či navrhnout jiné.  
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Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 3 
Světlá 327, Světlá Hora paní ***, bytem Světlá č.p. 327, 793 31 Světlá Ho-
ra, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 3, Nepřítomen při hlasování: 1 Zámečník) 
Prodloužením nájemného u bytu na zdravotním středisku o rok. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 6 
Světlá 355, Světlá Hora panu***, bytem Světlá č.p. 355, 793 31 Světlá Ho-
ra, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č.7 
Světlá 355, Světlá Hora panu ***, bytem Dětřichovice č.p. 20, 793 31 
Světlá Hora, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Prodloužením nájemného u bytů na vrchní DPS o rok.  
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 1 
Světlá 433, Světlá Hora panu *** bytem Světlá č.p. 433, 793 31 Světlá Ho-
ra, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 5 
Světlá 433, Světlá Hora panu***, bytem Světlá č.p. 433, 793 31 Světlá Ho-
ra, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 9 
Světlá 433, Světlá Hora paní ***, bytem Světlá č.p. 433, 793 31 Světlá Ho-
ra, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 22 
Světlá 433, Světlá Hora panu ***, bytem Světlá č.p. 433, 793 31 Světlá 
Hora, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 23 
Světlá 433, Světlá Hora panu*** bytem Světlá č.p. 433, 793 31 Světlá Ho-
ra, na dobu určitou od 1.1.2025 do 28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 6 v 
domě Světlá 433, Světlá Hora paní ***, na dobu určitou od 1.1.2025 do 
28.2.2026. 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje uzavření nájemní smlouvy na byt č. 16, v 
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 domě Světlá č.p. 433, Světlá Hora s ***na dobu určitou od 1.1.2025 do 
28.2.2026 
Hlasování PRO: 4) 

Prodloužením nájemného u bytů na spodní DPS o rok. Poznámka: Sami vidíte, 
že nájmy v obecních nájemních bytech, v DPS řešíme u nájemníků vždy na 1 rok, 
a ne na dobu neurčitou. Rada na tuto proceduru přešla na základě doporučení 
právníka. Jak sami vidíme, tak všechny smlouvy prodlužujeme, čímž jasně říkáme, 
že obě smluvní strany si v předchozím období plnili uzavřené smluvní ujednání a 
je tedy důvod ve smluvním vztahu pokračovat i nadále. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje výsledek otevírání obálek s nabídkami 
na nejvýše nabídnuté smluvní nájemné k bytu č. 7, Světlá 327, Světlá Hora 
a schválila pořadí uchazečů. 
Hlasování PRO: 4) 
Rada obce Světlá Hora schvaluje přidělení bytu č. 7, Světlá č.p. 327, Svět-
lá Hora panu *** za nejvýše nabídnuté smluvní nájemné ve výši 90 Kč/
m2, na dobu určitou od 1.1.2025 do (minimálně 6 měsíců). Pokud nájemce 
neuzavře nájemní smlouvu do 30 dnů ode dne schválení tohoto usnesení 
radou obce, přechází právo na uzavření nájemní smlouvy na dalšího ná-
jemce dle pořadí schváleného radou obce. 
Hlasování PRO: 4) 

Na zdravotním středisku se uvolnil byt, ukončením smluvního vztahu ze 
strany nájemce. Proto byl vyhlášen záměr, aby se mohli přihlásit noví zájem-
ci o nájem tohoto bytu. Smlouva byla uzavřená s nájemcem, který po-
dal nejvyšší cenovou nabídku. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje cenovou nabídku ze dne 08.11.20224 na 
FW a NAS k počítačovému systému na obci na 3 roky od HCV group a.s., 
Chodská 1203, 756 61 Rožnov pod Radhoštem, IČO: 253 95 009, DIČ: 
CZ25395009 – přímým nákupem. 
Hlasování PRO: 4) 

Díky probíhajícímu přechodu na cloud musíme zajistit nové FW a NAS. Sta-
rosta již provedl a odeslal objednávku. 
Rada obce Světlá Hora bere na vědomí podepsanou smlouvu o poskytnutí 
dotací z rozpočtu MSK č. 05840/2024/KH starostou obce, dle § 103a zá-
kona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů, k zajištění 
financování prvotních nákladů spojených s odstraňováním následků škod 
v důsledku rozsáhlých povodní na území kraje. 
Hlasování PRO: 4) 

Na obci máme podané 2 žádosti na Moravskoslezský kraj (MSK) o dotace 
vztahující se na odstraňování škod po povodních. V tomto okamžiku se vyři-
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zuje ta první žádost na částku cca 2,1 mil. Kč. Na zakoupení materiálů pro ob-
čany, stavebního materiálu na okamžité opravy, či zakoupení zařízení a služeb 
(např. balená pitná voda, dezinfekční a čistící prostředky, vysoušeče, PHM, elektro-
centrály do obecních objektů, nový plynový kotel aj.). Žádost o tuto dotaci podal 
obecní úřad (OÚ) obce (starosta, účetní obce), dle pravidel MSK. Tím od celkové 
částky jsme museli odečíst prvotní zálohu z MSK ve výši 500.000, -Kč, kterou 
obec obdržela okamžitě po povodních, na základě podané žádosti o zálohu 
zpracovanou OÚ (starosta, účetní obce). Dále bylo nutno odečíst někde DPH a 
příjmy z pojistného plnění – za provedené opravy obecních komunikací hlavně 
v Dětřichovicích, opravy zatopené kotelny pro OÚ aj. Po všech těchto odpoč-
tech obci MSK vyplatil, na základě této podané  žádosti o dotaci, částku ve 
výši cca 284 tis. Kč, kterou účetní obce již vyúčtovala. 
Rada obce Světlá Hora vyjadřuje souhlas s předložením žádostí o dotaci v 
rámci výzvy MAS Hrubý Jeseník, z.s., Fiche 6 - Neproduktivní infrastruktu-
ra v krajině, b) Lesní a polní cesty, k projektu Obec Světlá Hora – Polní ces-
ta, včetně dofinancování z rozpočtu obce a   pověřuje starostu k podpisu 
všech smluv, plných mocí, včetně kompletní administrace    týkající se toho-
to projektu. 
Hlasování PRO: 4) 
Jedná se o polní cestu v havarijním stavu – první odbočka směr Dětřichovice 
z hlavní komunikace do polí, po odbočku: k lesu směr na Andělskou Horu a 
k Ševčíkům na komunikaci v Dětřichovicích. Jedná se o majetek obce, o který 
se musíme starat s péči řádného hospodáře. Proto je nutný souhlas 
s provedením opravy za využití dotace přes MAS – SZIF (80 %). 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o dílo: C_DO24_0368 se společ-
ností CTS corp., s.r.o., zastoupená Petrem Dvořákem, Bubenská 421, 
17000, Praha 7, IČO: 27099873, DIČ: CZ27099873 zhotovení dokumentace 
potřebné k podání žádosti a vypracování samotné žádosti, v rámci výzvy 
MAS Hrubý Jeseník, z.s., Fiche 6 - Neproduktivní infrastruktura v krajině, 
b) Lesní a polní cesty, k projektu Obec Světlá Hora – Polní cesta. 
Hlasování PRO: 4) 

Došlo ke schválení společnosti, která za obec podá žádost o dotaci, jelikož 
tuto činnost v minulosti pro obec prováděla s vysokým úspěchem 

(kompostéry, kompostovací systém aj.). 
Rada obce Světlá Hora souhlasí s předložením žádostí o dotaci v rámci 73. 
výzvy – Vodní a      vegetační krajinné prvky (Specifický cíl 1.3), Opatření 
1.3.11 – Podpora přírodě blízkých opatření v krajině a sídlech – ERDF, k 
projektu TVORBA TŮNÍ, k.ú. Světlá ve Slezsku, včetně dofinancování z 
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 rozpočtu obce a pověřuje starostu k podpisu všech smluv, plných mocí, 
včetně kompletní administrace týkající se tohoto projektu. 
Hlasování PRO: 4) 
Došlo ke schválení podání žádosti o dotace na tento projekt, který plánujeme 
rozvíjet v součinnosti s agroturistikou.  
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o dílo: C_DO24_0368 se spo-
lečností CTS corp., s.r.o., zastoupená Petrem Dvořákem, Bubenská 421, 
17000, Praha 7, IČO: 27099873, DIČ: CZ27099873 zhotovení dokumenta-
ce potřebné k podání žádosti a vypracování samotné žádosti, v rámci 73. 
výzvy – Vodní a vegetační krajinné prvky (Specifický cíl 1.3), Opatření 
1.3.11 – Podpora přírodě blízkých opatření v krajině a sídlech – ERDF, k 
projektu TVORBA TŮNÍ, k.ú. Světlá ve Slezsku. 
Hlasování PRO: 4) 

Došlo ke schválení stejné společnosti, která jménem obec podá žádost o 
dotaci na tento projekt, viz bod výše (polní cesta). 
Rada obce Světlá Hora schvaluje v návaznosti na možné operativní oka-
mžité vyřizování kompletní dotační agendy a administrace k jednotlivým 
výzvám z MSK, MZE, SZIF, IROP, MAS, MMR, OPŽP, SFŽP, NSA aj., 
Ing. Lucii ŽURKOVOU, Komplexní dotační poradenství, IČ: 88170136, 
Krakovská 1085/4, 700 30 Ostrava – Hrabůvka, Kancelář: Reální 172/2, 
702 00 Ostrava - Moravská Ostrava a svěřuje starostovi obce pravomoc 
k uzavírání smluv, plných moci, čestných prohlášeních a příslušenství k 
jednotlivým dotačním programům s Ing. Lucii Žůrkovou. 
Hlasování PRO: 4) 

Svěřená pravomoc starostovi k zajištění operativní činnosti týkající se dotač-
ní agendy a její administrace. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje cenovou nabídku na administraci výbě-
rového řízení mimo režim zákona 134/2016 Sb., o zadávání veřejných za-
kázek, včetně na výkon TDI k projektu: Dodávka fotovoltaických elektrá-
ren s akumulací energie, včetně jejich montáže na střeše, energetickým 
managementem na dvou obecních budovách obce Světlá Hora a vynuce-
ných oprav střešních konstrukcí (par. č. st. 561 a par. č. st. 584 v k.ú. Svět-
lá ve Slezsku), dle předloženého návrhu od Ing. Michaely Müllerové, 
Šumperská 926, 78383 Troubelice, IČO: 732 89 167 a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy, výzvy a další dokumentace k VŘ, včetně plné moci a 
dalších příslušenství k tomuto projektu. 
Hlasování PRO: 4) 

Zpracovali jsme pilotní projekt k investicím na vybudování fotovoltaických 
elektráren (FVE) na střechách budov v majetku obce. Jedná o střechu cen-



Strana 12 

ÚNOR 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

trální kotelny za OÚ a střechu kabin. Jakmile byl projekt hotový, tak jsme po-
dali žádost o dotaci na Státní fond životního prostředí (SFŽP). Rozhodnutím 
ministra ŽV nám byla dotace přiznána. Proto byla vybraná společnost pří-
mým nákupem, aby připravila výběrové řízení na zhotovitele a na TDI, dle 
zákona a směrnice schválené v ZO.   
Rada obce Světlá Hora schvaluje podání žádostí o dotace na rekonstrukci 
Kaple svatého Josefa v Podlesí pod Pradědem, včetně hřbitova u této kapli 
(kulturní památka) v rámci rozpočtů a dokumentace k tomuto projektu a 
svěřuje pravomoc starostovi, dle §102 odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích, ve znění pozdějších předpisů, na příprava a zhotovení výběrového 
řízení na zhotovitele přes zpracovatelé, kteří tuto činnost pro obec v minu-
losti vykonávali, včetně na uzavírání všech smluv o poskytování poraden-
ských služeb v oblasti zajištění komplexní projektové přípravy, zpracování 
žádosti o dotaci k zajištění administrace a udržitelnosti projektu po celou 
dobu projektu, včetně podepisování smluv o poskytnutí dotací, včetně 
všech plných moci do finančního limitu svěřeného starostovi radou obce. 
Hlasování PRO: 4) 

Provedli jsme mnoho úkonů k rekonstrukci této kulturní památky 
v součinnosti s památkáři. Na tuto investici bychom chtěli podat žádost o 
dotaci, proto toto usnesení. 
Rada obce Světlá Hora projednala stížnost od občanů a neshledala rele-
vantní důvod k odvolání jmenované ředitelky MŠ Světlá Hora, která byla 
schválená na základě proběhlého konkursního řízení vyhlášeného v soula-
du s §3 vyhlášky č. 54/2005 Sb., o konkursním řízením, rozhodnutí rady 
obce usnesením č. R13/2023/14 ze dne 5.6.2023 o jmenování ředitelky na 
pracovní místo do MŠ Světlá Hora, dle §102 odst. 2 písm. b) zákona č. 
128/2000 Sb., o obcích a dle §166 odst. 2 zákona č. 561/2004 Sb., o škol-
ském zákonu. 
Hlasování PRO: 3, ZDRŽEL SE: 1 (Kalaš) 

Stížnost byla tímto vyřízená a poté proběhlo písemné vypořádání z OÚ v této 
záležitosti. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje příspěvek na dopravní obslužnost pro 
rodiče žáků základních škol, kteří mají trvalé bydliště v obci Světlá Hora a 
navštěvují základní školu mimo stanovený školský obvod obecně závaz-
nou vyhláškou obce Světlá Hora, ve formě proplácení měsíčních jízdenek 
v pokladně obce s účinnosti od 01.01.2025 do 30.06.2025, po předložení 
kopie měsíční jízdenky a potvrzení o studiu. 
Hlasování PRO: 4) 
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 Informace v dalším sdělení v tomto zpravodaji, které zpracoval starosta 
k financování školství. 
Rada obce Světlá Hora souhlasí s realizací projektu v rámci výzvy č. 
02_24_034 Šablony pro MŠ a ZŠ II z Operačního programu Jan Amos Ko-
menský (OP JAK) a další informace k šablonám a schvaluje dofinancování 
této výzva z rozpočtu obce a pověřuje ředitelku MŠ Světlá Hora k podpisu 
všech smluv, plných mocí, včetně kompletní administrace týkající se tohoto 
projektu. 
Hlasování PRO: 4) 

Je možnost získat dotaci ve výši 95 % pro MŠ. Aby ředitelka MŠ mohla nechat 
vypracovat žádost o dotaci, tak musí mít od zřizovatele (obce SH – rady obce) 
souhlas. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje rozpočtové opatření č. 18. 
Hlasování PRO: 4) 

Aktuální změna rozpočtu na rok 2024. Zveřejněno – web obce. 
Rada obce Světlá Hora odkládá schválení zřízení organizační složky obce 
Světlá Hora pod názvem "Pečovatelská služba Světlá Hora" formou zřizova-
cí listiny. 
Hlasování PRO: 4) 

Starosta připravuje tento projekt. Radní ho odložili, aby si ho mohli více pro-
studovat. 
 
 
 

Činnost rady obce – Schůze č. 50 – 31.12.2024 
Přítomní členové rady Hájek, Kalaš, Šimčík,  

Omluven člen rady Popovič, Zámečník 
 

Rada obce Světlá Hora schvaluje rozpočtové opatření č. 19. Hlasování 
PRO: 3) 

Změna rozpočtu na konci roku 2024, v rozsahu schváleném v ZO. Zveřejněno 
– web obce. 

                Starosta obce 
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Činnost rady obce – Schůze č. 51 – 06.01.2024 
Přítomní členové rady Hájek, Kalaš, Šimčík,  

Omluven člen rady Popovič, Zámečník 
 

Rada obce Světlá Hora schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2025. 
Hlasování PRO: 3) 

První změna rozpočtu na rok 2025. Týkala se navýšení kupní ceny na pořízení 
nového hasičského vozidla a provedené platby na práce týkající se odstraňo-
vání škod po povodních. Tyto výdaje jsme měli rozpočtované v roce 2024, ale 
protože platby proběhly dle splatností, tj. až v roce 2025, tak jsme museli toto 
provést.  Zveřejněno – web obce. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje odměnu ředitelce Mateřské školy Světlá 
Hora, příspěvková organizace, IČO 19199716, dle předloženého návrhu. 
Hlasování PRO: 3) 

V prosincových výplatách roku 2024 pracovníků MŠ se musí vypořádat obdr-
žené finance na mzdy ze státního rozpočtu do koruny. Ředitelce odměny mu-
sí schvalovat rada obce za zřizovatele. Ostatním učitelkám stanovuje odměny 
ředitelka. 
Rada obce Světlá Hora bere na vědomí s odkazem na usnesení č. 
R49/2024/10f ze dne 16.12.2024, že došlo k podání žádosti na MSK k po-
krytí plánovaných investic do MŠ Světlá Hora - 50 % na opravu podlah – 
výměny lina a rekonstrukci výtahu k výdeji jídel z kuchyně aj. 
Hlasování PRO: 3) 

Ve schváleném rozpočtu v ZO na rok 2025 jsou tyto investice. Objevila se ale 
výzva u MSK s možností získání až 50 % dotace (maximálně do výše 500 tis. 
Kč) na tyto výdaje. Dále se jedná o investici na vchodové dveře k nájemním 
bytům – Kabiny č.p. 422 a protipožární dveře na spodní DPS č.p. 433 (o těchto 
plánovaných 2 investicích jsme již rozhodli na radě obce dne 16.12.2024, viz výše). 
Na základě vypsané výzvy MSK a díky naší připravenosti na tyto investice, 
včetně svěřené pravomoci radou obce dne 16.12.2024 starostovi řešit dotační 
projekty s Ing. Žůrkovou, se podařilo operativně podat žádost o dotaci 
o částku cca 480 tis. Kč. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje vnitřní předpis č. 1/2023 - dodatek č. 2 – 
Organizační řád Obce Světlá Hora. 
Hlasování PRO: 3) 
Byl zpracovaný dodatek Organizačního řádu, dle vyhrazené pravomoci uve-
dené v zákoně o obcích. Na základě toho bylo vyhlášené výběrové řízení na 
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 pozici referenta administrativy a investic na OÚ. Do VŘ se v termínu přihlásili 
4 osoby. Na schůzi 52. rady obce dne 22.01.2025 byla schválena hodnotící 
komise pro toto výběrové řízení. VŘ proběhne dne 28.01.2025. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
Moravskoslezského kraje, agendové číslo 06362/2024/ŽPZ mezi poskyto-
vatelem: Moravskoslezský kraj, 28. října 2771/117, 702 00 Ostrava, za-
stoupen: Ing. Pavlem Staňkem, členem rady kraje, IČO: 70890692, DIČ: 
CZ70890692 a příjemcem: Obec Světlá Hora, Světlá č.p. 374, 793 31 Svět-
lá Hora, IČO: 00296392, DIČ: CZ00296392, zastoupená starostou obce 
Aloisem Šimčíkem, čímž schvaluje přijetí dotace a dofinancování z roz-
počtu obce. 
Hlasování PRO: 3) 

Dne 01.08.2024 OÚ (starosta, účetní obce) podal na MSK žádost o dotaci do 
programu „Podpora výsadby zeleně ŽPZ/05/2024“, pod názvem projektu 
„Výsadba zeleně v obci Světlá Hora“. Jedná se o první projekt tohoto typu – 
kolem autobusových zastávek v Suché Rudné (U Rakety a U Křižovatky na AH) 
a ve Staré Vodě v rozsahu investice 160 tis. Kč. Dotace nám byla ve výši 110 
tis. Kč na tento projekt schválena, viz smlouva výše. 
Rada obce Světlá Hora bere na vědomí změnu sazebníku odměn a koefi-
cientů bonusových složek a podílů obalové složky (příloha č. 4 smlouvy: 
Ceník a standardy složení) od 01.01.2025 od EKOKOM a pověřuje paní 
Šinalovou k odeslání do 28.02.2025 přes datovou schránku všech Výkazů, 
dle vzorů za rok 2024. 
Hlasování PRO: 3) 
Naším záměrem je kvalifikovaně a transparentně informovat všechny zastupi-
telé obce, kteří mají přístup ke všem přílohám a usnesením projednávaných 
nejen v ZO, ale i na schůzích rady obce. Proto na jejich jednání vkládáme i 
tyto zásadní informace. V tomto případě se jedná o částky finančních pro-
středků, které bude EKOKOM obci vyplácet v roce 2025 na příjmovou stranu 
rozpočtu obce. Totiž rozhodování o rozpočtu obce je zákonem vyhrazeno ZO, 
aby mohli i v této záležitosti rozhodovat se znalosti věcí. V tomto případě se 
jedná o zpětné vyplácení za vytříděný a předaný odpad k další recyklaci 
z naší obce. 
Rada obce Světlá Hora schvaluje dodatek č. 1 smlouvy o poskytování regi-
onálních služeb uzavřenou mezi Městskou knihovnou Bruntál, IČO 
66185033 a Obcí Světlé Hora, IČO 00296392. 
Hlasování PRO: 3) 

V rozpočtu obce na rok 2025 byla schválená částka ve výši 5.000 Kč. Na tuto 
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částku byl provedený a zde schválený dodatek. Až po tomto schválení může-
me peníze odeslat. 
Rada obce Světlá Hora pověřuje starostu obce předložením znaleckého po-
sudku č. 881/225 zastupitelstvu obce k rozhodnutí o dalším postupu. 
Hlasování PRO: 3) 

Na ZO dne 20.01.2025 bylo starostou vše předloženo. Jedná se o záležitost 
místní obecní komunikace II. třídy – pod jezdeckým areálem ve Světlá Hoře, 
která, jak vidíte níže, nevede celá po pozemcích obce (světle hnědá barva). 
Jedná se dlouhodobého kostlivce. Dobře víte, v jakém havarijním stavu tato 
komunikace je, i po špatně provedené opravě v roce 2014 nevhodným 
recyklovaným materiálem! Opravovat můžeme jen na vlastních pozemcích a 
toto se nám v tomto případě pořád nedaří narovnat, viz mapa níže. 

 
Tyto informace byly zpracované, dle §103 odst. 4 písm. e) zákona o ob-
cích, „Starosta odpovídá za informování veřejnosti o činnosti obce.“                                                         

                Starosta obce 
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 Jak probíhá financování škol u nás? 
V poslední době je toto opět velkým tématem. Touto problematikou jsme 
se zabývali již začátkem roku 2023, po našem nástupu dne 07. 11. 2022 do 
vedení obce. Řeší se otázka, zda se naše obec dostatečně podílí/nepodílí na 
financování ZŠ Andělské Hory (ZŠ AH)? 

Zde Vám předložím dvě sdělení k této záležitosti. První krátké a druhé od-
borné s tabulkami atd.  

První, krátké sdělení.  

Školství je dlouhodobě financováno ze státního rozpočtu z vybraných daní 
dle stanovených propočtů z rozpočtového určení daní (RUD). Novelami 
s účinností od 01.01.2013 došlo k poslední změně, kdy se zrušila obcím, 
které nemají své školy zřízené, povinnost platit neinvestiční ostatní výdaje 
na provoz školy (NIV) na své děti spádové škole, kterou navštěvují (v 
našem případě se jedná nyní, dle obecně závazné vyhlášky obce Světlá Ho-
ra, město Andělská Hora).   

Ptáte se proč? Protože stát změnil strukturu vyplácení pro obce a do RUD 
(rozpočtové určení daní) přidal finanční prostředky na počet dětí (MŠ) ne-
bo žáků (ZŠ) navštěvující tu, či onu školu.  

Tak od roku 2013 se naší obci příjmy od státu snížili v této oblasti. O 
co se příjmy ze státu naší obci snížily, tak o tu částku se příjmy navýši-
ly stávajícímu městu Andělská Hora, ale i jiným obcím, či městům, te-
dy zřizovatelům, kde studovali děti s trvalým bydlištěm v naší obci.  

Byla to rána hlavně pro zřizovatelé tzv. spádových škol, protože při kaž-
dém odchodu dítěte do jiné školy z obce, která patřila pod tuto spádovou 
školu se peníze od státu krátili a krátí, ale výdaje na provoz školy se každo-
ročně zvyšují! To, že se to děje, nám každoročně říká inflace (roční míra 
zdražení).  

Přestože naší obci od 01.01.2013, viz výše, se snížili příjmy ze státního 
rozpočtu, tak pořád vedení obce posílalo městu Andělská Hora částku, kte-
rou do roku 2012 dostávalo ze státního rozpočtu státu ve formě zvýšeného 
propočtu z rozpočtového určení daní. A za roky 2013–2022 to byla částka 
přes 6 mil. Kč. Takže zřizovateli ZŠ Andělská Hora do rozpočtu na nein-
vestiční výdaje chodily finance od státu, které stát vzal nám (dal je zřizova-
telům škol na počet žáků) a další z našeho rozpočtu obce, ve výši, kterou 
před rokem 2013 dostávala ze státního rozpočtu na děti do spádových škol. 
Takže zřizovatel dostával na naše děti jak příspěvek od státu, tak i z naší 
obce. To do roku 2013 nebylo.  
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Nikdy ale nové vedení obce neřeklo, že výdaje na školství z rozpočtu 
obce Světlá Hora budeme snižovat! Ba naopak. Proto jsme podporu ZŠ 
od roku 2023 vyřešili formou účelové dotace. Toto podložím těmito čísly: 

Bývalé vedení naší obce mělo skutečné výdaje na školství za roky 2013–
2022, ve kterých jsou i výdaje zasílané na neinvestiční výdaje ve výši 
9.689.182, -Kč, což odpovídá částce průměrné roční částce ve výši 
968.918, -Kč. 

Naše vedení obce vynaložilo a plánuje vynaložit výdaje do školství za ro-
ky 2023, 2024 a plánované na rok 2025, včetně dotace do ZŠ Andělská 
Hora ve výši 7.063.190, -Kč, což odpovídá částce průměrné roční částce 
ve výši 2.354.396, -Kč. 

Druhé, odborné sdělení.  
Ale než si toto položíte, tak třeba znát tyto skutečnosti níže, 

• že financování škol, dle platné legislativy v ČR, zajišťuje stát z výběrů 
daní na účty zřizovatelů škol na provoz škol a na účty škol na mzdy,  

• že budova ZŠ AH není ve vlastnictví naší obce, čímž naší obci nevzniká 
žádná povinnost se o tuto nemovitost starat, udržovat, ba naopak, nemů-
žeme investovat do cizího majetku, 

• že obec Světlá Hora není zřizovatelem této školy (ZŠ AH). 

• a pro mě zásadní, že zastupitelé musí vykonávat svou veřejnou funkci 
v zájmu té obce, ve které byli zvoleni v komunálních volbách, dle slože-
ného slibu, viz § 69 odst. 2 zákona o obcích: „Slibuji na svou čest a 
svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu obce 
(města, městyse) a jejích (jeho) občanů a řídit se Ústavou a zákony 
České republiky."!  

Již v roce 2023 naše obec informovala své zastupitelé a vedení města An-
dělská Hora, že z rozpočtu naší obce můžeme provádět jen financování 
takové, které nám umožňují zákony. Do toho nespadal zvolený způsob, 
kterým se financovala ZŠ AH do roku 2022!  

Proč?  

Protože v odůvodnění bylo, že se jednalo o financování neinvestičních vý-
dajů (NIV) na žáky navštěvující ZŠ AH s trvalým bydlištěm v obci Světlá 
Hora, dle povinností uvedených ve školském zákoně. Tato povinnost pro 
naši obec byla novelou zákona zrušena s účinností od 01. 01. 2013! 

Tímto od 01. 01. 2013 do konce roku 2022 probíhalo dvojí financování ZŠ 
AH na NIV ze dvou veřejných rozpočtů (státního a obecního). Toto ale 
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 naše zákony nedovoluj! Proto jsme na naší obci, jen pouze pro školu 
(ZŠ AH), připravili a schválili nový speciální dotační titul od roku 2023, 
jak to umožňují zákony ČR! 

Spolu s pracovnicemi obecního úřadu jsme v této věci zjišťovali mnoho 
detailů a informací, na MSK odbor školství, na MF ČR, na MěÚ Bruntál, 
aj. Proto můžu říci, že k této záležitosti máme nyní mnoho relevant-
ních podkladů, o které se zde s Vámi podělím. Nechci Vás zatěžovat 
citaci zákonů apod., mimo slibu zastupitele, ale pokusím se Vám tyto in-
formace sdělit menší kvízovou formou. Odpovídajícím zde budu já, 
Alois Šimčík, starosta obce Světlá Hora, s odkazem na zjištěné rele-
vantní skutečnosti. 

Je pravdou, že každý samosprávný celek (obec, město) může za stanove-
ných pravidlech si zřídit školu (MŠ, ZŠ), na základě rozhodnutí zastupi-
telstva (ZO), což musí posléze schválit i kraj a školské instituce? 

ANO                               NE 

Jestliže samosprávný celek zřídí školu, viz bod výše, tak mu vzniká po-
vinnost v ZO každoročně v této škole schvalovat rozpočet, ale i povin-
nost provádět každoroční inventarizaci majetku a kontrolu hospodaření 

školy?  

ANO                               NE 

Dostává zřizovatel školy od státu finanční prostředky ve formě daní na 
bankovní účet zřizovatele ve formě rozpočtového určení daní (RUD) 
na každého žáka, který studuje v této škole? 

ANO                               NE 

A jaké daně se započítávají do RUD?  
• daň z DPH 

• daň z příjmů právnických osob (PO) v obci 

• daň z příjmů fyzických osob (FO) v obci 

• od plátců ze závislé činnosti 

• zaplacená daň z daňových přiznání 

• vybraná daň srážkou od zaměstnanců 

• zaplacená daň zaměstnavatele za zaměstnance 
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Zná zřizovatel školy přesnou částku RUD dopředu na kalendářní rok, 
kterou mu stát měsíčně bude posílat na jeho bankovní účet na jednoho žáka 
navštěvující školu, kde je zřizovatelem?  

ANO                               NE 
Zná zřizovatel aspoň předpokládanou částku, kterou obdrží zřizovatel 
na RUD na žáka na základě nějakého odhadu neboli predikce např. pro 
rok 2024 s odkazem na státní a obecní rozpočet?  

ANO                               NE 

V této záležitosti sděluji, že jsme pro rok 2024 pracovali s čísly, které pro 
obce připravuje Svaz obcí a měst. Na jejich webu jsme si zjistili predikci 
(odhad) pro RUD na jedno dítě (MŠ) nebo žáka (ZŠ) na rok 2024 pro kaž-
dou obec, tedy i pro ty naše 2. A to s odkazem i na plánované výnosy z výše 
uvedených daní, dle schváleného rozpočtu vládou ČR na rok 2024. To bylo 
odhadováno – predikováno na částku 20.504, -Kč na žáka. Když jsme tu-
to skutečnost zveřejnili, tak mě mrzí, že starosta Snášel veřejně napíše, že 
to napsali idioti!!! 

Kdy se dozví zřizovatelé přesnou částku, kterou obdrží od státu např.pro 
rok 2024 v RUD na žáka v částkách výše uvedených daních a jaké částky 
byly zřizovatelům stanovené? 

Až MF ČR uzavře rozpočet za kalendářní rok 2024. Až poté tuto částku 
zveřejní na svých webových stránkách. V průběhu roku 2024 posílá zřizo-
vatelům zálohy (z RUD, dle skutečného výběrů výše uvedených daní 
v kalendářním roce), na základě Vyhlášek vydaných MF ČR.  



Strana 21 

ÚNOR 2025 

 

 

 

 

Vznesl jsem dotaz na jiné starosty, včetně starosty Bruntálu při setkání sta-
rostů SDO Bruntálska (nebyl přítomen starosta AH). Stačí Vám posílané 
finanční prostředky státem formou RUD na žáka na provoz jejich škol, kde 
zřizovatelé používají na neinvestiční výdaje (NIV)? Obdržel jsem jasnou 
odpověď! 

ANO                               NE 

Spadají do výdajů na provoz škol tzv. NIV, které hradí zřizovatel ze svého 
rozpočtu, na základě příjmů z RUD od státu i výdaje na mzdy pedagogic-
kých a nepedagogických pracovníků? 

ANO                               NE 

RUD na žáka – zdroj MF ČR vyplacené státem zřizovateli ZŠ AH na 
jejich bankovní účet v těchto letech 

Rok RUD 
Počet 

Částka pro zřizovatele 
žáků 

2013 7 780,- Kč 175 1 361 500,00 Kč 

2014 8 020,- Kč 172 1 379 440,00 Kč 

2015 8 246,- Kč 175 1 443 050,00 Kč 

2016 8 806,- Kč 171 1 505 826,00 Kč 

2017 9 506,- Kč 168 1 597 008,00 Kč 

2018 13 706,- Kč 159 2 179 254,00 Kč 

2019 14 462,- Kč 147 2 125 914,00 Kč 

2020 13 626,- Kč 148 2 016 648,00 Kč 

2021 15 309,- Kč 141 2 158 569,00 Kč 

2022 17 665,- Kč 129 2 278 785,00 Kč 

2023 19 644,- Kč 132 2 593 008,00 Kč 

2024 19 800,- Kč 98 1 940 400,00 Kč 
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Dostává každá škola na svůj účet finanční prostředky od státu na mzdy pe-
dagogických a nepedagogických pracovníků v částkách odpovídajících je-
jich uzavřených pracovních smluv mezi školou a zaměstnanci, dle státem 
určených normativů? 

ANO                               NE 

Má samosprávný celek v současnosti zákonnou povinnost doplácet finanční 
prostředky na NIV do spádové školy (v našem případě do ZŠ Andělská Ho-
ra), jestliže nemá ve svém katastru zřízenou školu?  

ANO                               NE 
Měly samosprávné celky v minulosti zákonnou povinnost doplácet finanční 
prostředky na NIV do spádové školy, jestliže obec neměla ve svém katastru 
zřízenou svou školu? 

ANO                               NE 

Kdy tato povinnost samosprávným celkům skončila? 

k 01.01.2013. 
Proč tato povinnost v naší obci k 01.01.2013 skončila hradit NIV na žáka 
bydlící v naší obci do spádové škole (v našem případě ZŠ AH)? 

Protože v tento den (od 01.01.2013) vstoupila platnost novela školského 
zákona, ve které došlo ke zrušení §178 odst. 6 a odst. 7. Jednalo se o od-
stavce, které nám do 31.12.20212 tuto povinnost určovaly. Proto s určitostí 
zde mohu tvrdit, i s odkazem na Výklad ministerstva vnitra ČR, garanta 
k dodržování zákonů na obcích, již zákonná povinnosti naši obci k hrazení 
NIV městu AH (zřizovateli spadové ZŠ) na žáka skončila k 01.01.2013! 

 

Musí každý zastupitel vykonávat funkci zastupitele v zájmu obce, tedy té, 
ve které byl zvolen? V našem případě v zájmu obce Světlá Hora? 

ANO                               NE 
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 Níže uvádím ukazatele v tabulce, které ovlivňovali výši RUD, do konce 
2012, za základě, kterých se vypočítávaly a vyplácely daňové příjmy do 
rozpočtu naším obcím: 

 

Níže uvádím ukazatele v tabulce, které ovlivňovali/ňují výši RUD (nově 
počty dětí a žáků), od začátku roku 2013 za základě, kterých se vypočí-
távaly/jí a vyplácely/jí daňové příjmy do rozpočtu naším obcím po této 
změně zákona: 

 

 

 

 

Vyhláška č. 281/2012 Sb. 

Ukazatel – rok 2012 Obec SH Město AH 

Počet obyvatel k 1.1.2012 1446 387 

Výměra katastru k 1.1.2012 4.301,2701 1.588,4611 

Počet dětí a žáků ve škole 
zřízené obcí k 30.9.2011 

Nebylo v RUD Nebylo v RUD 

Koeficient násobku k počtu obyv. 1,0640 1,0640 

% podíl obce na výnosech daní 
dle § 4 odst. 1 písm. b-f) o RUD 

0,009577 0,002663 

Počet zaměstnanců k 1.12.2011 154 64 

% podíl obce na výnosech daní 
dle § 4 odst. 1 písm. i) o RUD 

0,003399 0,001413 

Vyhláška č. 264/2013 Sb. 

Ukazatel - 2013 Obec SH Město AH 

Počet obyvatel k 1.1.2013 1437 382 

Výměra katastru k 1.1.2013 4.301,2701 1.590,0645 

Počet dětí a žáků ve škole 
zřízené obcí k 30.9.2012 

0 175 

Koeficient násobku k počtu obyv. 1,0700 1,0700 

% podíl obce na výnosech daní 
dle § 4 odst. 1 písm. b-f) o RUD 

0,010098 0,003938 

Počet zaměstnanců k 1.12.2012 205 59 

% podíl obce na výnosech daní 
dle § 4 odst. 1 písm. i) o RUD 

0,004423 0,001273 
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Platila obec Světlá Hora zřizovateli ZŠ AH po 01.01.2013 finanční pro-
středky na NIV, s odkazem na zákonnou povinnost, která byla naší obci 
zrušena novelou zákona?  

ANO                               NE 

Do kdy? 

do 31.12.2022 
Kolik takto v letech 2013–2022, v rozporu s platnou legislativou obec SH 
poslala na účet města AH, tj. na bankovní účet zřizovatele ZŠ a MŠ AH? 

za období 2013–2022 částka ve výši 6.175.567, - Kč 

A kolik naposledy v roce 2022? 

v roce 2022 to bylo ve výši 139.104, -Kč 

Měla ve svých rozpočtech ZŠ AH na NIV, které schválilo ZO města AH, 
částku na mzdy nebo dohody zaměstnanců ZŠ AH pro roky 2023–2025? 

ANO                               NE 

Měla ve svých rozpočtech MŠ SH na NIV, kde jsme zřizovatelé od 
01.09.2023, které schválilo ZO obce SH, částku na mzdy nebo dohody 
zaměstnanců MŠ SH pro roky 2023–2025? 

ANO                               NE 

Schvalujete a souhlasíte se mnou, že jestliže zastupitelé obce SH v rozpoč-
tu obce nevyčleňují finanční prostředky na mzdy do své zřízené školy, tak-
že by pak stejné finanční prostředky (na mzdy pracovníků školy) neměli 
prosazovat, abychom zatěžovaly rozpočet obce SH těmito výdaji, do roz-
počtu jiné obce, města AH pro jejich výdaje, které platí na základě jejich 
rozhodnutí v ZM AH?  

ANO                               NE 

Neboli řečeno. Proč máme financovat z rozpočtu obce SH mzdy ZŠ AH, 
jen proto, že navržené výdaje školy odsouhlasil a schválil její zřizovatel 
v zastupitelstvu města Andělská Hora?  
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 Protože takové rozhodnutí ZO SH odporuje ústavnímu principu „Rovnost 
pro všechny.“   

Protože naše obec Světlá Hora se nemůže řídit rozhodnutími zastupitestva 
jiné obce, či města, ale pouze a pouze rozhodnutím ZO SH! 

K této problematice uvedu tento konkrétní příklad ve způsobu řešení fi-
nancování mezi našimi samosprávami: ZŠ AH má ve svém rozpočtu, který 
schválilo ZM AH, jak nám bylo řečeno, výdaje na doplatek mzdy školníka. 
Ale u nás v MŠ AH tuto hlavní činnost školníka provádíme pro školu (MŠ 
SH) svými zaměstnanci obce na sběrném dvoře, placenými přímo 
z rozpočtu obce!  

Tak proč někdo od 01.01.2013 (představitelé obce nyní města AH a někte-
ří zvolení zastupitelé naší obce) schvalovali a někteří pořád schvalují, 
abychom na NIV této školy (ZŠ AH) přispívali z rozpočtu obce SH, s odů-
vodněním, že takto se dělo v minulosti, nebože tam ten či onen chodil/a do 
této ZŠ, či proto, abychom byli lidští?  

Měla ve svých rozpočtech ZŠ AH, které schválilo ZO města AH, částku na 
účetnické a ekonomické poradenství pro roky 2023–2025?   

ANO                               NE 

Měla ve svých rozpočtech MŠ SH, kde jsme zřizovatelé od 01.09.2023, 
které schválilo ZO obce SH, částku na účetnické a ekonomické poradenství 

pro roky 2023–2025?   

ANO                               NE  

Zde si položme stejnou otázku jako u mezd výše v návaznosti na ústavní 
princip „Rovnosti pro všechny.“! 

K této problematice uvedu jiný konkrétní příklad ve způsobu řešení finan-
cování mezi našimi samosprávami: ZŠ AH má ve svém rozpočtu, který 
schválilo ZO města AH výdaje na účetnické a ekonomické poradenství. 
Ale u nás tuto činnost provádí pro školu (MŠ SH) účetní obce. Zaměstnan-
kyně obce na obecním úřadě, která je placena přímo z rozpočtu obce!  

Tak proč někdo od 01.01.2013 (představitelé obce nyní města AH a někte-
ří zvolení zastupitelé naší obce) schvalovali a pořád schvalují, abychom 
na účetnické a ekonomické poradenství této školy (ZŠ AH) přispívali 
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z rozpočtu obce SH, s odůvodněním, že takto se dělo v minulosti, nebože 
tam ten či onen chodil/a do této ZŠ, či proto, abychom byli lidští? 

OPAKUJI. Odporuje složenému veřejnému slibu zastupitele, viz §69 
odst. 2 zákona o obcích, výše citovaného! 

Když odečtete z rozpočtu ZŠ AH uvedené výdaje schválené ZM AH na 
mzdy nebo na účetnické a ekonomické poradenství a odpisy k majetku 
– investičním výdajům, budou provozní výdaje (NIV) ZŠ AH pokryté 
částkou z rozpočtu státu ze zasílané z RUD na žáka do roku 2023 provozní 
výdaje na účet zřizovatele? 

ANO                               NE 

Na ZO Světlá Hora jsme slyšeli i další nový argument, že bychom měli 
více přispívat z rozpočtu naší obce na ZŠ AH, protože do této školy chodí 
většina dětí z naší obce. Je to oprávněný argument? 

ANO                               NE 
Proč NE? Protože město AH dostává a dostávalo do rozpočtu od státu z 
RUD na každého žáka, tedy i z naší obce, kteří studují ve škole (ZŠ AH) 
kde je město AH zřizovatelem. Proto jim stát posílá na NIV finanční pro-
středky ve formě RUD za tyto žáky, jak zde uvádím. 

Platí obec Světlá Hora jinému zřizovateli školy (do jiné obce, města), u 
kterých také studují děti z naší obce z rozpočtu obce SH finanční prostřed-
ky na “NIV“ žáka, jak jsme činili v letech 2013–2022 do obce, posléze 
do města Andělská Hora, na základě požadavků představitelů města An-
dělská Hora? 

ANO                               NE 
Od roku 2023 vyplácí naše obce z rozpočtu dotace na činnost ZŠ AH na 
jejich bankovní účet? 

ANO                               NE 

Na jakém základě a v jakých částkách pouze pro ZŠ AH? 

Abychom mohli tuto školu finančně podporovat od roku 2023, čímž do-
stáváte relevantní důkaz, že od zvolení (11/2022) jsme vždy plánovali pod-
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 porovat ZŠ AH, ale dle platné legislativy. Proto jsme zpracovali pravidla 
na vyplacení účelové dotace z rozpočtu obce SH pouze a pouze pro jedi-
nou školu (a to ZŠ AH). Tyto dotační pravidla ZO schválilo všemi hlasy 
(15) zastupitelů. Podmínky vyplácení dotace se každoročně opakují: Škola 
musí podat žádost, včetně povinných příloh a pak dotaci vyúčtovat do ur-
čených termínů. 

Rok 2023 dotace ve výši 90.000, -Kč 
Žádost o dotaci podaná a dotace vyplacená po schválení. 

Vyúčtování dotace dodáno na obec a zkontrolováno FV. 

Rok 2024 dotace ve výši 150.000, -Kč 
Žádost o dotaci podaná a dotace vyplacená po schválení. 

Vyúčtování dotace dodáno na obec dne 17.01.2025. 

Rok 2025 dotace ve výši 249.990, -Kč 
Žádost o dotaci podaná dne 17.01.2025 na částku 249.990, -Kč. 

Žádost o dotace bude předložena na schůzi Rady obce SH dne 10.02.2025, 
kde bude předpokládám schválená. Až poté může dojít k uzavření veřejno-
právní smlouvy a k vyplacení dotace na účet školy. 

Jestliže má naše obec pořád přispívat přímo finančními prostředky 
z rozpočtu obce SH do ZŠ AH, viz výše, tak v souladu s ústavním princi-
pem „Rovnosti pro všechny“ a zabránění částečně „Diskriminace“, je spra-
vedlivé, abychom nabídli nějaké financování i pro rodiče žáků ZŠ, kteří 
nenavštěvují spádovou základní školu, dle schválené vyhlášky v ZO?  

ANO                               NE 

Proto rada obce na schůzi dne 16.12.2024 schválila, na základě předlože-
ného návrhu starosty a místostarosty, příspěvek z rozpočtu obce SH, který 
bude vyplácen rodičům dětí, kteří nenavštěvují spádovou školu, na za-
koupené měsíční, aj. jízdenky pro žáky ZŠ s trvalým pobytem ve Světlé 
Hoře. Vyplácení proběhne v pokladně obce po předložení potvrzení ze ZŠ, 
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že žák navštěvuje jinou ZŠ než spádovou pro naši obec uvedenou 
v Obecné závazné vyhlášce obce. 

Jestliže z rozpočtu obce SH dotujeme formou dotace zasílané do ZŠ AH 
rodiče, tím, že z této dotace škola hradí např. výlety aj., na které tím pá-
dem nemusejí rodiče připlácet ze svého. Tak jsme rozhodli podpořit jinou 
formou i ty druhé rodiče dětí, kteří nenavštěvují spádovou ZŠ, pomocí pří-
spěvků na jízdné – dopravní obslužnost.  

Tato podpora je stanovena zatím na období od 01.01.2025 do 
30.06.2025, tj. do konce školního roku 2024/2025. Počítáme 
s prodloužením i na další školní rok 2025/2026. Jedná se o nový pilotní 
projekt podpory rodiny s dětmi. Jak bude využíván již nezáleží na nás. 

Na ZO Světlá Hora jsme slyšeli i argument, že bychom měli více přispí-
vat z rozpočtu naší obce na ZŠ AH, protože v této škole jsou zaměstnáni 
občané z naší obce. Je to oprávněný argument? 

ANO                               NE 
Proč NE? Protože každá obec, město dostává z RUD do svého rozpočtu 
od státu částku i na zaměstnance v obci, městu. Tato částka je pro oba 
subjekty, v našem případě (město AH a obec SH), ve stejné výši na za-
městnance.  
Na základě Vyhlášky č. 250/2024 Sb., s účinností od 1.9.2024 do 
31.08.2025 k 01.12.2023 mělo město Andělská Hora zaměstnáno podnika-
telskými subjekty se sídlem v té, či oné obci: 65 zaměstnanců u zaměstna-
vatelů ve městě a obec Světlá Hora 185 zaměstnanců. Ještě podotýkám, 
že z RUD dostáváme finanční prostředky i na občany.  

Na ZO Světlá Hora dne 20.01.2025 jsme slyšeli, další zajímavý nový ar-
gument. Nyní od zastupitelky obce SH paní Barčíkové, proč bychom měli 
více přispívat z rozpočtu naší obce na ZŠ AH. „Protože převodem MŠ 
k 01.09.2005 pod ZŠ AH byla obec SH ušetřena vratce dotace cca ve 
výši 15 mil. Kč!“ Je takové argument relevantní? 

ANO                               NE 
Tento nerelevantní argument, jsem si vyslechl již před tím v 12/2024 na 
veřejném zasedání zastupitelstva města Andělské Hory od pana Langra. 
On v té době byl starostou obce AH.  
Proč je nerelevantní?  
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 Protože v podkladech o převodu MŠ SH k 01.09.2005 není nikde nic ta-
kového uvedeno! Není to uvedeno ani v zápisu z jednání ze dne 
14.04.2005 na účasti starosty AH, místostarosty SH a zástupců škol!  
Není to uvedeno ani u uzavřené Smlouvě o spolupráci mezi obcemi (pod 
smlouvou podepsaní starosti obce SH – Harazin, AH – Langr) ze 
dne 15.12.2004! A ani v několika předávacích protokolech! 
Na druhou stranu je v této smlouvě mezi obcemi Světlá Hora a Andělská 
Hora uvedeno, co bylo dohodnuto, v bodě 4), jak bude Základní škola 
v Andělské Hoře financována: 
z prostředků státního rozpočtu na platy zaměstnanců 

z prostředků státního rozpočtu (RUD) na ostatní neinvestiční výdaje 
(NIV) 

z rozpočtů obcí Andělská Hora a Světlá Hora, stanovených dohodou vy-
kazováno samostatně v NIV na účet zřizovatele. 
Povinnost placení přes NIV naši obci do spádové školy – ZŠ AH bylo 
zákonem zrušeno k 31.12.2012! I zde je ze strany našeho vedení obce 
dodržené toto smluvní ujednání ve smlouvě o spolupráci, což jsme písem-
ně sdělili dne 07.07.2023 městu Andělská Hora. 
Jen v předávacím protokolu ze den 31.08.2005 je uvedeno, že Obec Svět-
lá Hora předává ZŠ Andělská Hora do správy majetek v celkové hodno-
tě ve výši 15.442.022, - Kč. A ten se naší obci vrátil zpět v účetních hod-
notách k 31.08.2023. 

Jak již jsem Vás zde několikrát informoval, tak naše obec se stala k 01. 
09. 2023 zřizovatelem a od tohoto dne z našeho rozpočtu obce hradíme 
provozní výdaje MŠ SH. Promítly se snížené výdaje v rozpočtu ZŠ AH, 
například na energie, pomůcky, materiál, služby aj. hned v roce 2023, 
v částkách, které ze ZŠ AH před tímto datem proudily do MŠ SH?  

ANO                               NE 

Promítly se snížené výdaje v rozpočtu ZŠ AH, například na energie, po-
můcky, materiál, služby aj. hned v roce 2024?  

ANO                               NE 
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Promítly se až v roce 2025, což lze posoudit z tabulky níže: 

Ukazatel – 2015 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.600.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.559.060, -Kč 

Ukazatel – 2016 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.000.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna  2.000.000, -Kč 

Ukazatel – 2017 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 1.929.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.782.860, -Kč 

Ukazatel – 2018 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.500.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 3.235.000, -Kč 

Ukazatel – 2019 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.570.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 3.635.380, -Kč 

Ukazatel – 2020 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.500.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna  3.112.400, -Kč 

Ukazatel – 2021 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.277.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna  2.277.000, -Kč 

Ukazatel – 2022 – včetně MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.280.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 3.286.100, -Kč 

Ukazatel – 2023 – včetně MŠ SH do 31.8.2023 Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 3.000.000, -Kč 
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K 01.09.2023 jsme se stali zřizovateli MŠ SH na základě rozhodnutí ZO 
Světlá Hora a ZM Andělská Hora. Majetek obce byl ze ZŠ AH vrácený a 

vložen do nově zřízené MŠ Světlá Hora. 

Od tohoto dne obec SH financuje provoz MŠ SH měsíční částkou ve výši 
100.000, -Kč. Tato částka byla MŠ vyplacena ve stejné výši za 4 měsíce 
roku 2023, po celý rok 2024 a je stejná připravena v rozpočtu obce pro 
rok 2025. Jak vidíte nepromítáme tam žádnou inflaci, i když v roce 2023 
byla ve výši 10,70 %. 

Ano je to vyšší částka, než jakou obdržíme do rozpočtu obce Světlá Hora z 
RUD státního rozpočtu na počty žáků.  

Má to jednoduché odůvodnění: 

1. Protože MŠ Světlá Hora hradí energie i za přístavbu MŠ, kterou vyu-
žívá hlavně obec ke své činnosti nebo pro volnočasové aktivity v obci 
(knihovna, místnost pro cvičení, na kroužky, na zasedání ZO aj. a míst-
nosti pro činnost spolku POHODA). Tyto výdaje jdou na vrub rozpočtu 
obce a je jedno jestli přes MŠ, kde jsme zřizovateli nebo přes nové vý-
daje do měřičů tepla aj., které bychom na základě faktur hradili ze 
stejného balíku peněz – rozpočtu obce.  

2. Musíme postupně dofinancovat vybavenost MŠ, které bylo v minulých 
letech hodně ošizeno. Např. učitelky neměli ani šatní skříňky, které se 
musely pořídit, vybavenost MŠ a mnoho dalších a další záležitostí, kte-
ré se musejí obnovit. 

Na závěr ještě jedna relevantní, skutečná finanční analýza: 

Pro vyplacení z RUD na žáka ze státního rozpočtu pro naši obec od 
01.09.2023 je, ve Vyhlášce č. 264/2023 Sb., s účinností od 1.9.2023 do 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 3.000.000, -Kč 

Ukazatel – 2024 – bez MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.848.000, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna Ještě se neví 

Ukazatel – 2025 – bez MŠ SH Rozpočet 

Schválený rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna 2.166.420, -Kč 

Skutečný rozpočet AH na ZŠ AH – zdroj Státní pokladna ??? 
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31.08.2024, u RUD na žáka, uvedený počet 0 dětí.  
Skutečnost byla a je taková, že i když naše obec již od 01.09.2023 hradila 
MŠ SH všechny výdaje na provoz (NIV). Přesto z RUD od státu obec SH 
za období od 01.09.2023 do 31.08.2024 na příjmovou stranu rozpočtu 
obce SH jsme nedostali ani jednu korunu na NIV!  

Tím příjmy z RUD za období od 01.09.2023 do 31.08.2024 na počet 41 
dětí (tj. skutečný stav k 30.09.2022) pro provoz školy neobdržela naše 
obec, jako nový zřizovatel (od 01.09.2023), ale město AH (v počtu 91(ZŠ)
+41(MŠ) = 132), i když již ZŠ AH neměla žádné výdaje na provoz MŠ 
SH (od 01.09.2023). Jednalo se o částku cca přes 800 tis. Kč! A proč se 
tak stalo? Protože takto je to v našich zákonech ustanoveno.  
 

A někdo tyto peníze (cca 800 tis Kč) nárokoval od města AH, 
z našeho vedení obce, i když o tomto víme? 

ANO                               NE 
Proč NE? OPAKUJI. Protože ctíme a dodržujeme zákony, dle složeného 
slibu zastupitele, dle § 69 odst. 2 zákona o obcích. 

 

 

Příspěvky místních spolků a sdružení 
 

Kurz keramiky 
 
Zveme vás na tradiční kurz keramiky, který se bude konat  
7. 2. 2025 v 17:00hod. v přístavbě MŠ. 
  
 
      Za pořadatele Babišová Edita 
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 SDH a využití dotačních programů 
         Sbor dobrovolných hasičů Světlá Hora i v loňském roce využil řadu 
dotačních programů, aby získal finanční prostředky na činnost sboru a ko-
lektivu mladých hasičů. Všechny žádosti na dotace nám byly schváleny a 
díky tomu jsme mohli v roce 2024 značně rozšířit materiál pro využití ve 
sboru a kolektivu mládeže. V lednu nás pak pochopitelně čekalo vyúčtová-
ní všech dotací, kromě dotace na Vzdělávací dny. 
     Vzdělávací dny jsme pořádali v červenci 2024 za účasti 20 dětí a o prů-
běhu jsme iformovali ve Zpravodaji v srpnu 2024. V září 
jsme pak zaslali vyúčtování tohoto přímětského tábora na 
ústředí SH ČMS.   Akci dotačně podpořilo MŠMT ČR v 
rámci projektu Mladí hasiči 2024 

Naši celoroční činnost jsme podpořili Žádostí o dotace z rozpočtu 
obce na celoroční činnost v roce 2024. Z financí jsme zajistili  zlep-
šení zázemí, např. pořízením kontejneru pro uložení překážek a 
dalšího materiálu hlavně pro kolektiv mladých hasičů. Vyúčtování 

dotace z obce jsme ke konci ledna odeslali na obec Světlá Hora. Děkujeme 
obci za každoroční podporu SDH Světlá Hora a těšíme se na další spolu-
práci. 
         Další dotaci, kterou využíváme pravidelně pro lepší zabezpečení naši 
činnosti je Dotační program na podporu sborů dobrovolných hasičů 
v příslušném roce. O podporu SDH jsme vedení MSK úspěšně žádali pravi-
delně od roku 2019. V loňském roce jsme dotaci využili na opravu PPS 12, 
který využívá hlavně kolektiv mladých hasičů při požárních útocích na růz-
ných soutěžích. V lednu jsme pak na kraj odeslali cel-
kové vyúčtování dotace v řádném termínu. Rovněž 
krajskému úřadu Moravskoslezského kraje děkujeme 
za podporu sborů dobrovolných hasičů a těšíme se i tady na další spoluprá-
ci. 
Několik let již využíváme také dotační program Národní sportovní agentu-
ry (NSA) na podporu sportovních klubů pro mládež – Můj klub 2024. 

V loňském roce jsme peníze z NSA  využili na nákup překážek – 
kladiny a bariéry, na mikiny pro  všechny mladé hasiče atd. Také 
dotaci Můj klub 2024 jsme v termínu řádně vyúčtovali. Současně 
jsme odeslali žádost o dotaci v rámci Můj klub 2025. Rovněž Ná-
rodní sportovní agentuře děkujeme za dlouhodobou podporu spor-

tovních klubů a tím také kolektivů mladých hasičů. I zde očekáváme další 
úspěšnou spolupráci. 

                                                          Zdeněk Hudec, SDH Světlá Hora 
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Není nad vánoční pohodičku… 
         S vědomím, že zítra nastává Štědrý den a přichází radostná atmo-
sféra vánoc, jsme všichni v pondělí 23. prosince 2024 uléhali k spánku. 
Zkrátka už se zase těšíme na Ježiška, co nám asi nadělí. Pro mnoho pro-
fesionálních i dobrovolných hasičů však byla noc narušena vyzváněním 
pageru nebo telefonu s tím, že hoří. Vánoční idylka tak rázem skončila 
pro téměř 190 hasičů, kteří museli vyjet k požáru v bývalém vojenském 
objektu v Bruntále (Marburg). O rozsahu požáru svědčí i nasazení 30 
jednotek požární ochrany, z toho 21 dobrovolných, dále techniky z HZS 
z Hlučína a Jihlavy. O tom, že se jednalo o náročnou likvidaci požáru, 
svědčí i fakt, že vlastní zásah byl ukončen až 29. prosince 2024.  
         Pro všechny zapojené hasiče to znamenalo zapomenout na to, že 
usednou k slavnostně prostřenému štědrovečernímu stolu a neuvidí at-
mosféru při rozbalování dárků. Nelehko bylo jistě i v rodinách zasahují-
cích hasičů.  
         Všichni, kteří se zapojili do hašení tohoto požáru, si zaslouží ob-
div a veliké poděkování. Poděkování hasičům vyslovil také ředitel 
Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského kraje br. gen. Ing. 
Radim Kuchař, který zaslal starostům obcí, jejichž jednotky zasahovali 
při požáru, dopis, ve kterém vyslovil poděkování všem zasahujícím jed-
notkám. Tento dopis díky našim dobrovolným hasičům obdržel také 
pan Alois Šimčík, starosta obce Světlá Hora. 
 
Poděkování starostovi 
O využití dotace na celoroční činnost sboru ze strany obce jsme psali 
v jiném článku. V to se zmiňujeme o tom, že část dotace byla využita 
na zakoupení dvojgaráže (kontejneru) na uskladnění různého materiálu 
pro kolektiv mladých hasičů. Pro umístění této garáže v hasičském are-
álu bylo ale třeba při-
pravit pevnou základ-
nu. Za pomoc při pří-
pravě terénu a dalších 
prací na základně dě-
kujeme panu Aloiso-
vi Šimčíkovi a čle-
nům pracovní čety. 
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Úspěšný vánoční koncert 
V pondělí 30.12. se konal v kapli Nejsvětější Trojice  v Suché Rudné 
tradiční Vánoční koncert. Představili se operní zpěváci ze Státní opery 
Praha, pod vedením  pana L. Nováka. Vzhledem k výročí B. Smetany a 
A. Dvořáka zařadili do programu mimo koledy a vánoční zpěvy árie z 
oper těchto skladatelů. 
Pěvecký a herecký výkon byl odměněn bouřlivým potleskem diváků. 
Návštěva byla hojná. Návštěvníci naplnili kapli "k prasknutí". Celý  
program se návštěvníkům líbil. 
Spokojeni byli i účinkující, kterým se odezva na předvedený výkon 
zamlouvala. Závěrečnou koledu zpívali všichni.  
Děkujeme i Obci Světlá Hora za zafinancování této akce. 
Koncert se podařil! 

                                                             Za Zkrášlovací spolek 
                                                               Ing Jan Peřinka 
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 Novoroční výšlap ze Suché Rudné. 
Suchorudenští vyrazili na novoroční výšlap v 10 hod v počtu  12 osob a 3 
psů směrem na Anenský vrch. 
Počasí bylo příjemné a dobře se šlapalo. I když některé úseky byly zledo-
vatělé. Po trase byly dvě občerstvovací stanice a celý výšlap proběhl v 
dobré náladě. Návrat ve 13 hod a každý se těšil na oběd.  
Foto od kostela na vrchu dokládá, že u suchorudenských dochází ke gene-
rační výměně. 
                                                 Sportu zdar! 

                                                                    Za Zkrášlovací spolek 
                                                                      Ing Jan Peřinka 

 
 

 
 
 
 
 



Strana 38 

ÚNOR 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mateřská škola Světlá Hora 

 
 

 
 
Kalendářní rok 2024 je již za námi a vykračujeme do dalšího roku 
s novými předsevzetími a snad znovunalezeným nadšením. Připravili jsme 
si tedy pro děti další pestrý program na druhé pololetí a věříme, že se bude 
líbit nejen jim, ale i rodičům.  
Leden bývá pro děti ještě ve znamení doznívajících Vánoc. Ve školce stá-
le zkoumají nové hračky a vypráví si o těch, které dostaly doma od Ježíš-
ka. Paní učitelky si s dětmi povídaly o novoročních předsevzetích, o tom, 
co by děti popřály sobě, rodičům, Zemi nebo lidem okolo. Děti nejvíce 
zmiňovaly přání, aby se všichni měli rádi, aby  
se všichni hodně smáli a rodiče, aby měli klid.  
Téma měsíce ledna je „Paní zima“. Takže jsme  
si osvojovali poznatky o zimních sportech, oblečení, prováděli jsme po-
kusy se sněhem a seznámili se s tím, jak žijí Eskymáci a jaká zvířata žijí 
na severním pólu. Rozvíjeli jsme pohybové dovednosti v oblasti hrubé i 
jemné motoriky. Osvojovali jsme si některé dovednosti, které předcháze-
jí čtení a psaní, a rozvíjeli jsme zájem dětí  
o psanou podobu jazyka.  
Snažíme se stále rozvíjet pozitivní city dítěte ve vztahu k sobě, aby děti 
dospěly k uvědomění si vlastní identity, získaly zdravé sebevědomí a se-
bedůvěru, zvláště předškoláci před zápisem do základní školy.  
Naše Mateřská škola získala status "ŠKOLKA SPOLUPRACUJÍCÍ S 
MENSOU" a zařadila se tak mezi asi 60 mateřských škol z ČR, které se 
tímto titulem pyšní. Mensa je mezinárodní organizace sdružující nadprů-
měrně inteligentní lidi.  
Členství jsme získali díky naší paní učitelce Kateřině Němcové, která se o 
to velmi zajímala a prošla školením na rozvoj inteligence u dětí. Tímto 
školením projdou postupně všichni naši pedagogové.  
Jedná se o využívání unikátní metody NTC, která je založena na rozvoji 
inteligence u dětí.  
Prvky metody NTC zařazujeme během celého dne pobytu dětí v MŠ. Jed-
ná se o speciální pohybová cvičení, logické hry, hádanky, pokusy, zraková 
i sluchová cvičení a tvorbu asociací.  
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 Více se můžete dozvědět na webových stránkách www.mensa.cz 
Co nás čeká v únoru?   
11.února 2025 Světový den nemocných 
13. února 2025    Srdíčkový den 
26. února 2025    Divadlo v MŠ 
28. února 2025    Karneval  
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„BUDKA V POLI“ 
„MÁŠA A MEDVĚD“ 
„O BUDULÍNKOVI“ 
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 Fotografie z dění ve školce naleznete na webových stránkách mateřské ško-
ly. https://www.mssvetlahora.cz/ 

 

Jana Šubová 

ředitelka MŠ Světlá Hora 

 

 

 

 

 

 

LEDNOVÉ OHLÉDNUTÍ A PLÁNY NA ÚNOR  

Ohlédnu-li se za lednem, musím konstatovat, že uběhl neskutečně rychle. Sotva 
jsme se s žáky přivítali v novém roce, už se leden nachýlil ke konci a přiblížilo se 
pololetní hodnocení. Pro prvňáčky bude prvním vysvědčením v životě a, kromě 
jistě krásné velké jedničky, si odnesou i slovní povídání paní učitelky, aby si uvě-
domili, co všecko už ve škole dokázali. Také pro deváťáky bude toto vysvědčení 
výjimečné, nejen protože bude jedno z posledních, ale hlavně se uvádí na přihláš-
ky na střední školy.   
Aby si byli deváťáci jistější, že zvládnou přijímací zkoušky a aby si vyzkoušeli, 
jak na tom se znalostmi jsou, plánovali jsme pro ně takové zkoušky nanečisto a 
příjemně nás překvapilo ministerstvo, které tento počin nabídlo všem školám, 
čímž nám ušetřilo práci se složitou přípravou. Přijímací zkoušky nanečisto pro 
všechny deváťáky se uskutečnily v úterý 28. ledna.   
Výzvou pro pedagogy je nová verze Rámcového vzdělávacího programu MŠMT, 
kde se uvádějí novinky, které budou povinné školy zavádět nejpozději od roku 
2027. Naše škola se připravuje postupně uvádět do praxe už od příštího školního 
roku (např. angličtina od 1. ročníku) a některé u nás už i fungují (např. slovního 
hodnocení na 1. stupni).  
Kromě jiného jsme řešili vyúčtování loňských dotací (vyúčtování dotace pro pod-
poru žákovských aktivit ze Světlé Hory ve výši 150 tisíc, dotace MŠMT k preven-
ci digitální propasti ve výši 201 tisíc na nákup a obnovu digitálních zařízení pro 
žáky a další). A po intenzivním jednání vedení školy se zastupiteli obce byla po-

https://www.mssvetlahora.cz/
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dána žádost do Světlé Hory na podporu žákovských aktivit i v roce 2025, tento-
krát ve výši 250 tisíc. Za vstřícnost velmi děkujeme představitelům obce 
Světlá Hora. Našemu zřizovateli – Městu Andělská Hora děkujeme za 
schválení provozního příspěvku ve výši 2 166 420,- Kč. Chtěli bychom letos 
začít s nutnou opravou osvětlení školy, zejména tříd, popř. i chodeb a toalet, na 
což bychom rádi využili prostředky, které jsme se snažili ušetřit z loňského roz-
počtu na provoz. Jednáme o tom se zřizovatelem. Výměnou světel by se zároveň 
ušetřilo na energetických nákladech. Vzhledem k finanční náročnosti máme 
zpracován návrh na 1. etapu této výměny, ale kdyby někdo z Vás věděl o něja-
kém sponzorovi, který by nám pomohl financovat i osvětlení ostatních prostor 
(tělocvičny, odborných učeben, chodeb, toalet apod.), uvítali bychom to. :o)  
Během ledna jsme umožnili sdílení pedagogických a asistentských zkušeností 
praktikantce paní Bc. B. Rajhelové, která nahlédla do „tajů“ různorodé práce 
asistenta pedagoga na naší škole. Paní zástupkyně Ing. M. Nitraiová se zúčastni-
la dalšího setkání lídrů škol v rámci projektu Pomáháme školám k úspěchu a 
jako vedení jsme absolvovaly další stáž u pana kolegy Mgr. L. Sekaniny a jeho 
paní zástupkyně. Nejvíce jsme se však jako pedagogové věnovali výuce a polo-
letnímu hodnocení výsledků práce naší i našich žáků.   
Připravujeme (po uzávěrce zpravodaje)  

• 28. ledna Přijímačky nanečisto pro všechny deváťáky.  
• 28. ledna divadelní představení Divadélka pro školy z Hradce Králové.  
• 30. ledna vydávání výpisu vysvědčení.  
• 31. ledna jednodenní pololetní prázdniny žáků.  
• Testování deváťáků v rámci celostátního šetření KALIBRO – v první po-

lovině února.  
• 20. února kino pro 1. stupeň. 
• Lyžařský výcvik od 20. 2. do 26. 2. (bez víkendu), půjčování vybavení ve 

středu před výcvikem od 15 hodin na SKI Annaberg.  

• 27. února karneval pro všechny děti nejen ze školy.  
• 28. února ředitelské volno pro žáky a vzdělávání pro pedagogy.  

Kamila Bezová 

  

První pololetí školního roku 2024/2025  

Celé pololetí školního roku uteklo jako voda a máme tu leden, měsíc opravovaní 
a uzavírání známek. Žáci se těší na ohodnocení své práce, když dostanou vy-
svědčení. Během celého pololetí proběhlo mnoho akcí, jejichž přehled pravidel-
ně každý měsíc sepisuje paní ředitelka i někteří vyučující. Kromě těch již dříve 
uvedených, jsme s některými žáky ještě v prosinci stihli navštívit Městské mi-
nimuzeum v Andělské Hoře. Jednalo se o návštěvu velmi zajímavou. Nejen, že 
jsme měli možnost prohlédnout si vystavenou část expozice a přečíst si zajíma-



Strana 45 

ÚNOR 2025 

 

 

 vosti ze života obyvatel a významných osobností města, ale také jsme měli mož-
nost poslechnout si zajímavý výklad s asi ne běžně dostupnými informacemi z úst 
paní průvodkyně Ing. Jitky Eichlerové. Za ty zajímavé příběhy velmi děkujeme.  
Také děkujeme za dárečky, které jsme si s sebou odnesli.  
Po celý školní rok pracujeme s našimi žáky na rozvoji kreativity a divergentního 
myšlení, což je myšlenkový proces, který vede ke vzniku množství originálních 
řešení problému. Jedná se o myšlení rozbíhavé, kdy stimul v podobě předložené-
ho problému vyvolá hledání a vytváření různých alternativ. Uplatňuje se zejména, 
pokud má problém více možných řešení nebo pokud k jeho vyřešení vede několik 
rozdílných cest. Divergentní myšlení bývá považováno za jeden z významných 
předpokladů kreativity a je žádoucí, aby naše děti byly kreativní, tvořivé. Lépe 
tak obstojí v dnešním rychlém světě.   
Stále také pracujeme s metodou FIE, tedy metodou instrumentálního obohacení. 
To nabízí každému jedinci bez rozdílu možnost zvýšit svoji mentální kapacitu. 
Metoda pomáhá objevit radost ze svých schopností. Úspěch při práci pak obnovu-
je pocit spokojenosti z vlastních znalostí, zkušeností a z možnosti jejich sdílení. 
Pomáhá lidem být autentickou osobností, která stojí nohama na zemi a věří ve své 
možnosti. Metoda otevírá mysl a umožní vidět nové souvislosti, udržet si touhu a 
odvahu jít dál a stavět sebedůvěru. Úkoly FIE procvičují verbální, matematické, 
logické, a také emocionální dovednosti, v závislosti na potřebách každého člově-
ka.   
Paní učitelka Spáčilová se svou třídou „rozjela“ tzv. centra aktivit (CA), jež jsou 
jednou z forem programu Začít spolu. Centra aktivit tvoří specifické prostředí 
třídy, bohaté na podněty a činnosti. Učitel vytváří dětem vhodnější podmínky k 
učení a rozvoji kompetencí, než je během výuky, která se odehrává v lavicích s 
učebnicí nebo v klasické třídě školy. Toto prostředí působí mnohem útulněji, po-
skytuje “lidský rozměr”, soukromí, bezpečí a současně podporuje skupinové a 
kooperativní formy výuky. Činnosti v jednotlivých centrech propojuje vždy stej-
né téma. CA jsou označená a jasně vymezená, aby v nich děti měly soukromí a 
bylo zřetelné, ve kterém centru právě pracují. Každé CA je vybaveno dostateč-
ným množstvím pomůcek, které jsou dětem dostupné. Po ukončení činností v CA 
se děti sejdou v kruhu k hodnocení své práce. Tady hodnotíme vlastní učební 
strategie, úspěšnost, co nás bavilo, co nám šlo a co naopak bylo obtížné. Děti se 
učí reflektovat nejen výsledky, ale také samotný postup, který při řešení úkolů 
uplatnily. V prostředí třídy uspořádané do center aktivit jsou děti hlavními aktéry 
svého učení, aktivita přechází z učitele na dítě. V centrech aktivit na ZŠ děti vyu-
žívají nově získané kompetence (jako např. čtení a psaní), učí se také přímou zku-
šeností, mají prostor pro práci, hru, experimentování a manipulaci s různými 
předměty a materiály. Mohou se tak učit od sebe navzájem, přirozeně komuniko-
vat, řešit problémy, rozhodovat se, rozvíjet svoje vyjadřovací schopnosti.   
Ve škole se snažíme tvořit pro naše žáky příjemné a podnětné prostředí, které je 
obohatí po všech stránkách. Věříme také, že druhé pololetí proběhne ve stejně 
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přátelském duchu jako to první. Těší nás, když nám děti řeknou, že se jim nechce 
jít domů, protože se jim ve škole moc líbí.  

             Markéta Nitraiová  

  

 
Přihlášky na střední školy pro školní rok 2025/2026  
Již se pomalu blíží očekávaná událost, a to podání přihlášky na střední školy a na 
vybraný studijní obor, kam bych chtěli naši nynější deváťáci směřovat a pokračo-
vat tak ve svém studiu. Podávání přihlášek bude probíhat primárně elektronickou 
formou, tedy nejjednodušším a nejefektivnějším způsobem (nutný Mobilní klíč 
eGovernmentu nebo Bankovní identita, případně mojeID). Možná bude také 
kombinovaná forma nebo čistě forma papírová, kdy škola ráda s vyplněním 
přihlášky ráda vypomůže. Digitální přihlašovací systém DiPSy bude spuštěn pro 
uchazeče dne 1. února 2025 a okno pro podání přihlášek bude uzavřeno 20. úno-
ra 2025. Podrobné informace rodiče a žáci získají na oficiálních stránkách MŠMT 
a firmy CERMAT na adrese: www.prihlaskynastredni.cz.  

Jiří Zaoral, výchovný poradce  

 

Deváťáci v plném nasazení aneb přijímačky za dveřmi  

Čas kvapí a naši deváťáci se soustavně připravují na přijímací zkoušky. Již kon-
cem ledna budou mít možnost si vyzkoušet, jak budou takové přijímací zkoušky 
vypadat. Ministerstvo školství totiž letos školám poskytlo možnost účastnit se při-
jímaček nanečisto a nechat otestovat své žáky. Žáci budou mít alespoň představu, 
jak budou přijímací zkoušky probíhat a naše škola zjistí, jak si stojíme v porovná-
ní s ostatními školami. Naši deváťáci mají každý týden možnost navštěvovat 
kroužek přípravy na přijímací zkoušky jak z českého jazyka, tak matematiky. I do 
hodin českého jazyka se snažíme zařadit zkušební testy, aby měly děti povědomí o 
tom, jak může vypadat zadání a jaké typy úloh mohou očekávat. Konkurence bude 
letos veliká a my se snažíme udělat vše pro to, aby naše děti obstály. Držte jim 
tedy spolu s námi palce   .  

            Andrea Meluchová  

 
Lyžařský výcvik  
Jako každý rok, tak i letos plánujeme na naší škole lyžařský kurz na konci února. 
Využíváme SKI Annaberg, který nám jako domovský areál vychází vstříc. Též i 
vedení obce je nám oporou při přesunu lyžařské výbavy. Děti se pod vedením in-
struktorů učí základům lyžování nebo se případně zdokonalují v jednotlivých 
technikách jízdy na svahu. Samotný lyžařský kurz je doplněn také o přednášky na 
různá témata, např.: zásady FIS, technika lyžování, mazání a údržba lyží, zásady 

http://www.prihlaskynastredni.cz/
http://www.prihlaskynastredni.cz/
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 první pomoci v lavinách, horská služba a její význam atd.                
         

Ludvika Matzkeová  
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Nový rok přináší cestovní dárek pro děti ročníků 
2018 a 2019: ODISku zdarma! 
V roce 2025 navazuje společnost Koordinátor ODIS na úspěšnou pro-
moakci veřejné dopravy zaměřenou na cestování dětí 
v Moravskoslezském kraji. V rámci akce Moje první ODISka mohou 
nyní děti narozené v letech 2018 a 2019 získat bezkontaktní čipovou 
dopravní kartu ODISka zcela zdarma. Tato speciální nabídka platí až 
do 31. prosince 2025 a vztahuje se na všechny děti z těchto ročníků, 
bez ohledu na jejich aktuální školní docházku. 
„Věříme, že bezplatná ODISka potěší jak malé cestovatele, tak i jejich ro-
diče, pro které období nástupu dětí do prvních tříd bývá finančně náročné. 
Zároveň máme za to, že právě období okolo započetí povinné školní do-
cházky je skvělé pro seznamování s veřejnou dopravou,“ říká Ing. Aleš 
Stejskal, jednatel společnosti Koordinátor ODIS.  
Rodiče mohou o ODISku zažádat dvěma způsoby – buď pohodlně z do-
mova prostřednictvím e-shopu ODISKA.cz, nebo osobně na Dopravních 
infocentrech ODIS a dalších prodejních místech, která zajišťují vydávání 
ODISek. V případě osobního podání žádosti je nutné přinést fotografii dí-
těte o rozměrech 35 × 45 mm, jeho osobní doklad (například rodný list, 
průkaz zdravotní pojišťovny, cestovní pas nebo občanský průkaz) a osobní 
doklad zákonného zástupce dítěte (občanský průkaz nebo cestovní pas). 
Vyzvednutí karty na kontaktním místě je zdarma, při zaslání doporučenou 
poštou je nutné uhradit poplatek za doručení.  
„Snažíme se vůči cestujícím v našem kraji o co největší vstřícnost. Regio-
nální doprava je v našem kraji maximálně proklientská, o čemž svědčí ne-
jen ODISky pro malé děti, ale i optimalizace spojů, aby na sebe navazova-
ly, nebo třeba modernizace vozového parku. Cestující jistě ocení také sku-
tečnost, že na rozdíl od mnoha jiných krajů jsme pro letošní rok nezvyšo-
vali jízdné regionální autobusové dopravy,“ řekl náměstek hejtmana Mo-
ravskoslezského kraje pro dopravu Radek Podstawka. 
Více informací a seznam kontaktních míst najdete na našich webových 

stránkách www.kodis.cz.  
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Chataři a zahrádkáři pozor! 
Prevence vloupání  

V předešlých dnech proběhla na území Bruntálska preventivní akce zaměřená na kon-
troly chat a rekreačních objektů. Do této činnosti se zapojili policisté obvodních oddě-
lení společně s policejními preventisty. V zimním obdobím opouští  majitelé své cha-
ty, které jsou často do jara bez pravidelného dohledu. Tohoto využívají ve velké míře 
pachatelé majetkové trestné činnosti, kteří bývají velmi vynalézaví a schopní překoná-
vat překážky ke svému obohacení. Není v silách policie, aby uhlídala všechny objek-
ty. Každý majitel může učinit několik správných opatření, které mohu pachatelé odra-
dit a následné škody tak minimalizovat. Abyste se i vy nestali terčem nezvaných ná-
vštěvníků, dodržujte několik našich rad a doporučení. 
1. Pečlivě zamykejte všechny dveře a zavírejte okna, kterými by se nezvaní ná-

vštěvníci mohli dostat dovnitř. Nezapomínejte ani na balkóny nebo střešní či 
sklepní okna. Pokud je to možné, je dobré mít okna zabezpečena mřížemi. 
K tomuto patří také kvalitní bezpečnostní zámek a další bezpečnostní prvky. 

2. Nikdy nenechávejte klíče pod rohožkou nebo v květináči. Na zahradě či v okolí 
chat neodkládejte žádné nářadí, které by mohlo usnadnit vniknutí do objektu. 

3. Je dobré udržovat zdání, že je objekt užíván. Může tomuto napomoci například 
instalace zařízení na zapínání světla v určitý čas nebo zatažené závěsy či žalu-
zie. Nad vchodem může být umístěno světlo s pohybovým senzorem. Nezvaní 
návštěvníci se cítí bezpečněji, když je v okolí tma.  

4. Můžete se také domluvit se sousedy nebo příbuznými, aby po dobu nepřítom-
nosti provedli kontrolu, prošli okolí a všímali si pohybu neznámých osob, po-
případě motorových vozidel.  

5. Další možností jak zabezpečit objekt, může být nainstalování zabezpečovacího 
systému EZS. Takovýto systém dokáže signalizovat nežádoucí vniknutí pacha-
tele do objektu. Součástí bývá také zvuková siréna, upozorňující na narušení. 
Dalším prvkem bývá také instalace kamer, které řadu zlodějů zastraší.  

6. Vlastníte-li nějaké cennosti, uložte si je raději na bezpečném místě. Vytvořte si 
seznam a fotografie všech cenných věcí, popřípadě záznam jejich výrobních 
čísel. Toto policii usnadní pátrání po vašem odcizeném majetku. K cennostem 
si uchovávejte doklady o zakoupení.  

7. Vlastní chaty, zahrádky či jiné rekreační objekty navštěvujte po celý rok.  
Některá zmíněná doporučení lze dobře využít také k zabezpečení svého rodinného 
domu, bytu či jiných nemovitostí.  
Při podezření z vykradení zásadně nevstupujte do objektu a neuklízejte věci. Na místě 
může být stále pachatel. Pro policii je dále důležité, aby nedošlo k znehodnocení pří- 
padných stop, které po sobě pachatel zanechá. Zachovejte hlavně klid. Vloupání je 
třeba neprodleně oznámit na linku 158. 
 

Krajské ředitelství policie Moravskoslezského kraje 
prap. Tereza Bradová  

oddělení prevence  
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Vedení obce Světlá Hora  vyjednalo s firmou PRO-DOMA slevu na 
zakoupený stavební materiál pro všechny občany s trvalým pobytem ve 

Světlé Hoře.  
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Vedení obce Světlá Hora  vyjednalo s GENERALI ČESKOU POJIŠ-
ŤOVNOU slevu na produkty pro všechny občany s trvalým pobytem ve 

Světlé Hoře.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Strana 59 

ÚNOR 2025 

 

 

 Vzpomínka 

 

 
Největší poklad na světě 

je srdce drahé matky, 
a kdo je ztratil, chudý jest, 

byť největší měl statky.  

 

 

 

Dne 13.2.2025 uplyne 5 let,  
co nás navždy opustila naše milovaná maminka 

a babička, paní  
 

Jarmila Židlíková. 
 
 

Kdo jste ji znali, vzpomeňte si s námi. 
Syn Oldřich, dcera Jarmila s manželem,  
vnoučata Romanka a Honza s rodinami 
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90 let Margita Štiaková, Světlá 

87 let Drahomíra Tesařová, Světlá 

85 let Mária Sepešiová, Světlá 

84 let Vladimír Parák, Podlesí 

83 let Božena Halová, Světlá 

81 let Miroslav Kocfelda, Světlá 

78 let Marta Kortišová, Světlá 

78 let Ladislav Szukalski, Světlá 

76 let Ludmila Čagánková, Suchá Rudná 

75 let Sidónia Hlaváčková, Suchá Rudná 

75 let Milan Jedlička, Stará Voda 

73 let Hubert Koňařík, Podlesí 

73 let Květoslava Polášková, Světlá 

71 let Drahoslav Boreček, Světlá 

71 let Helena Daniová, Světlá 

65 let Marie Bláhová, Světlá 

 

V naší rubrice zveřejňujeme jubilanty, kteří dosáhli věku 60 let, 65 let  

a od dovršení 70 let každý rok.

Matěj Krejč, Podlesí 

Eliška Sitařová, Podlesí 

Vendula Zelená, Světlá 

Amálie Machálková, Světlá 

Věda Gocalová, Dětřichovice 

Radek Doboš, Světlá 

Copyright © Obec Světlá Hora 2025, Světlá 374, Světlá Hora, IČO: 00296392. 

Evidováno jako periodický tisk územního samosprávného celku pod číslem MK ČR E 10598. 

Vyšlo 1.února 2025 v nákladu 690 výtisků. Vychází měsíčně, pro obec Světlá Hora. 

Uzávěrka dalšího čísla je v pondělí 24. února 2025 v 15:00 hod.. 

Graficky zpracovala Radka Soroková 

Veškerá placená inzerce je redakčně neupravena  


